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ACTA DE LA REUNIÓ EXTRAORDINÀRIA DEL CONSELL ESCOLAR 
DEL DISTRICTE DE NOU BARRIS 

 
Data: 25 de febrer de 2020 
Lloc: Sala d’Actes de la Seu del Districte Municipal de Nou Barris 
Hora: 17’30 h. 
 
Presideix:  

- Sr. Dídac Ramírez Casas, Conseller d’educació del Districte de Nou Barris 

 
Assistents: 
 
Pel sector de la Direcció de Centres educatius Públics 

- Àngels Cadena. Direcció. Escola Mercè Rodoreda 

- Andreu Varela. Direcció. Institut Flos i Calcat 

 

Pel sector de la Direcció de Centres educatius Concertats 

- Francis Ballesté Sàez Sánchez. Direcció. CC Prínceps 23 d’abril 
 
Pel sector de Professorat de Centres educatius Públics 

- Vanesa Rodríguez. Professorat. Escola Víctor Català 
- Eva Carquero Pérez. Professorat. Escola Marinada 

 

Pel sector AFA de Centres Educatius Públics 

- Meritxell López Caba. AFA. Escola Víctor Català 

 

Pel sector d’Alumnes de Centres Educatius Públics 

- M Luisa Aranaz. Alumnes. CFA Canyelles 

 

Pel sector Associació d’Alumnes de Centres Educatius Públics 

- Joan Ramellachs Fuentes. Associació Alumnes. CFA Canyelles 

 

Pel sector Sindicats 

- Raquel Gómez. Sindicat CCOO. Professorat Públic 

- Roser Coscojuela. Sindicats. USTEC 

- Daniel Checa. Sindicat USOC. 

 

Pel sector dels consellers 

- Sergio Nieto Sánchez. Conseller (grup PSC) 
- Joaquim Sangrà Morer. Conseller (grup ERC) 

 

Pel sector entitats 

- Carles Benito. Coordinadora AMPA 9B 

 

Pel sector de l’administració educativa 

- Josep Puig Vidal. EAP. Serveis Educatius 9B 

 
Districte de Nou Barris 
 
Pl. Major de Nou Barris, 1 
08042 Barcelona 
93.291.68.00 
www.bcn.cat/noubarris 
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- Encarna Ruiz. Consorci. Coordinació Territorial. 
- Josep Antoni Martínez, Inspecció districte Nou Barris 

 
Pel sector Universitats 

- Mercè Novellón Giménez. UNED BCN 
- Montse Gaja Rodríguez. UNED BCN 

 
Convidats: 

- Ferran Aquilina. EBM Can Dragó 

- Montserrat Cuspinera. Conseller (grup ERC) 

 
Secretària: 

- Maria Iborra, Consell Escolar Municipal de Nou Barris 
 
ORDRE DEL DIA 

❖ Lectura i aprovació, si s’escau, de l’acta de la darrera sessió. 
❖ Presentació i aprovació, si s’escau, del canvi de nom de l’escola Aiguamarina 
❖ Política de la legislatura 
❖ Pla de Xoc de Nou Barris. 
❖ Torn obert de paraules 

 

Desenvolupament de la sessió 
 
PRIMER PUNT 
Aprovació de l’acta ordinària del 2 de desembre de 2019 sense esmenes. 
 
SEGON PUNT 
El director de l’escola Marinada, Rafael Martín, explica la història del nom de l’escola, com va 
arribar a anomenar-se Aiguamarina i els motius que els han empès a demanar el canvi del nom. 
Després d’un treball amb la comunitat educativa, van aprovar al claustre de professorat i al 
Consell Escolar de Centre el nom de Marta Mata, per unanimitat en els dos casos. La motivació 
per l’elecció del nom està en la seva trajectòria com a pedagoga, la vigència dels seus postulats, 
la vinculació que va tenir amb el barri de Verdun (on està físicament l’escola) i la no existència 
de cap escola amb aquest nom a la ciutat de Barcelona. Vinculat també a aquesta elecció, hi ha 
la voluntat de l’escola de fer un canvi en la filosofia educativa de l’escola, una adaptació a les 
necessitats quotidianes dels alumnes i famílies. 
Ho han comunicat a la Fundació Marta Mata, que els ha donat el vist i plau, i els ha ofert, quan 
es faci la inauguració, l’exposició que tenen sobre la seva figura. 
S’aprova per unanimitat al CEMD de Nou Barris, s’acorda que es traslladarà al CEMB, que el 
farà arribat, un cop aprovat al Consorci d’educació de Barcelona. 
 
TERCER PUNT 
Dídac Ramírez, conseller d’educació explica que ha començat la ronda per diferents escoles per 
veure les seves necessitats 
 
Reforma dels Entorns escolars, amb els criteris de contaminació, seguretat i implicació social de 
l’escola, s’ha passat un llistat, en el qual consten com a tres primeres: Mercè Rodoreda, Timbaler 
del Bruc i Palma de Mallorca. Es faran, inicialment, 30 reformes dels entorns de les escoles a la 
ciutat. 
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Les 3 Escoles de música de Barcelona, surten ara en un plec de condicions que suposa un canvi 
de model, ja què dins de les seves funcions, també entrarien les arts de dansa i teatre, entre 
altres canvis. 
 
Dídac Ramírez diu que la pròxima reunió s’anomena Consell d’Educació, on es tractaran el PAM, 
PAD i PIM. A la comissió permanent es presentaran aquests aspectes i es demanarà permís, ja 
què el CEMD és un dels més normativitzats. Hi haurà una empresa dinamitzadora. Els 
pressupostos participatius tenen assignats uns 9 milions d’euros, els quals s’ha de decidir com 
s’han d’invertir. 
 
Es discuteix sobre si s’han de demanar a partir del PAM les obres per solucionar els sostres 
d’uralita, com els de l’escola Prosperitat. 
 
La opinió de l’Àngels Cadena, i d’altres participants és que no es pot barrejar el que és obligació 
del Consorci amb uns diners que poden servir pera projectes educatius. 
 
Encarna Ruiz diu que traspassarà al Consorci la petició que fan uns pares de l’escola Prosperitat 
presents de concretar la gravetat del problema i de quin calendari es preveu en les obres. 
 
Andreu Varela explica que ha parlat amb la direcció de l’Escola de Música i que transmetrà el 
que li han dit: és un canvi de model molt profund, que pot ser hauria de ser més gradual, que 
implica impedir que els nens i nenes de Nou Barris tinguin la possibilitat de fer una formació de 
qualitat que permeti poder fer estudis superiors. 
 
En quan als entorns escolars remarca que al districte s’hauria de fer una proposta més global, 
que tingui en compte entorns problemàtics, sorollosos, complexos, que és una mesura a nivell 
ecològic, però no educativa. 
 
Àngels Cadena remarca que aquesta mesura està lligada a una partida europea, que per tant és 
finalista, per la contaminació, bàsicament. 
 
QUART PUNT 
Es va proposar a l’anterior Consell poder parlar del Pla de xoc de Nou Barris per decidir temes 
de cara al PAM/PAD. 
 
Andreu Varela explica que el Pla de xoc es va presentar a les direccions dels centres, a les AMPA 
i a membres dels CEC. 
 
Creien, en aquell, que es donaven uns resultats educatius no desitjats, en retrocés en relació a 
les millores dels anys 90. 
 
En aquest transcorregut creu que s’han introduït millores: 
  -Millora en la dotació de personal de l’EAP 
  -S’ha disminuït el temps per les substitucions 
  -Les direccions tenen ara certa capacitat per decidir les plantilles 
  -S’ha millorat la dotació econòmica als Centres educatius 
  -S’ha fet un qüestionari per poder qualificar les actuacions del Consorci 
  -S’ha fet alguna cosa per millorar les AMPA/AFA 
Quan la gerent del Consorci d’educació els va ensenyar els resultats educatius, van poder 
comprovar que els alumnes tenen pitjors resultats. 
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Segons Andreu Varela, el que s’hauria de fer és repartir els recursos de manera diferent a l’actual, 
si al districte de Nou Barris hi ha més necessitats, l’obligació de l’administració, de la Regidora, 
és cobrir aquestes necessitats. El districte, com a administració hauria de poder pressionar per 
a què això passi. Si el districte no ho lidera, pot passar com als anys 70 i la gent surti al carrer, i 
algú liderarà. 
 
Recorda que hi ha barris a Nou Barris sense cap mena d’oferta complementària a l’escola, manca 
d’entitats. 
 
Hi ha una queixa al consell generalitzada respecte a normalitzar la precarietat; manca de TIS a 
tots els centres (quan venen contínuament gent d’altres zones o sense escolaritzar prèviament); 
la càrrega dels professionals de l’EAP, superior a altres districtes. 
 
Dídac Ramírez creu que les disfuncions no són per mala fe, sinó per manca de recursos. 
 
Diu que parlarà amb gerència sobre el tema de l’amiant. 
 
També es compromet Encarna Ruiz a donar resposta sobre el tema de l’amiant i les obres. 
 
Josep Anton Martinez diu que al districte hi ha molts professionals que es deixen la pell, que hi 
ha bones pràctiques educatives, que molts centres fan innovació educativa. 
 
Carles Benito explica que el dia 21/03, de 10 a 14h, l’Assemblea groga fa una jornada a la Casa 
de l’aigua sobre el canvi climàtic amb el nom de "A Nou Barris eduquem en l'emergència 
Climàtica”. I el 23/05 es fa la tercera Festa per l’educació pública a Nou Barris, a la Pl. Joaquim 
Serra, al costat de la pl. Major de Nou Barris. 
 
Finalitza la sessió a les 20’15 h. 
 

 
 
 
 Maria Iborra 

Secretària del CEMD 


